
Open brief aan de gemeente Assen 

  

 

Zonder goed overleg met de wijk moeten de bewoners van 
Kloosterveen over op een warmtepomp. Deze open brief aan 
het gemeentebestuur is een oproep naar meer nuance en  
overleg bij het streven om ook Assen straks (aard-)gas loos te 
maken.    

 

Krap twee weken geleden bestond er voor de Assenaren de 
mogelijkheid in te loggen in een online meeting die door het 
zogeheten Assers Energie café werd georganiseerd. Sindsdien 
spookt hetgeen daar naar voren werd gebracht door mijn hoofd. 
Het is de primaire reden om deze open brief aan het gemeente 
bestuur te schrijven. Ik vraag het gemeente bestuur om geen 
overhaaste beslissingen over de gewenste energietransitie in 
de wijk Kloosterveen te nemen! 

Wethoudster Karin Dekker, die ook in de online meeting 
aanwezig was, heeft besloten dat de gemeente Assen met 
Kloosterveen en de Lariks moet gaan beginnen om van het 
aardgas af te gaan. Er werd een kaart getoond: Kloosterveen is 
daarbij als enige wijk in Assen aangewezen om over te gaan op 
individuele warmtepompen. De huizen zijn doorgaans al goed 
geïsoleerd, dus dat moet dan toch niet zo’n probleem zijn. Er 
komt een moment dat het gasleidingennet de grond uit gaat en 
de bewoners hun warmte zelf op deze CO2 vrije manier moeten 
gaan verzorgen.  

Op deze gang van zaken en ook op de redenatie daarachter 
valt echter nogal wat af te dingen. 

De keuze waaraan voor Kloosterveen gedacht wordt, is 
namelijk een keuze met verschrikkelijk veel impact voor de 
bewoners in de reeds bestaande bebouwing. De kosten zijn 



aanzienlijk: het hele huis moet niet zelden op zijn kop: andere 
radiatoren, vloerverwarming etc. (de stichting Urgenda meldt 
dat dit gemiddeld 35000 euro per woning gaat kosten). De 
keuze van de warmtepomp is dus nog maar het begin van het 
verhaal. Opmerkingen in die richting werden afgedaan als dat 
het door woonhuiseigenaren meegenomen zou moeten worden 
bij vervangingsinvesteringen bijvoorbeeld bij de aanschaf van 
een nieuwe ketel of bij nieuwe vloerbedekking. Nota bene 
kwam de suggestie op tafel om dan eventueel maar een lening 
af te sluiten om het huis voor “de toekomst voor te bereiden”. 
Een besluit derhalve waar menig huiseigenaar in Kloosterveen 
zich in de schulden moet storten of anders in de kou komt te 
zitten.     

Het komt mij voor dat Karin Dekker (de wethoudster van Groen 
Links die dit dossier in haar portefeuille heeft) meer kijkt naar de 
Rijksdoelstelling om binnen 10 jaar 1,5 miljoen woningen in 
Nederland gasvrij te krijgen, dan dat zij zich een loyaal 
bestuurster toont voor haar electoraat, de Assenaren.          

Als toelichting: een warmtevoorziening met de zogenaamde 
lage temperatuurwarmte van een warmtepomp, is pas het begin 
van het plaatje. De bestaande radiatoren kunnen geen warm 
huis verzorgen bij de 40-50 graden die de warmtepomp levert. 
Het huis moet worden uitgerust met heel veel meer oppervlakte 
warmtebron: doorgaans een vloerverwarming en speciale 
radiatoren. Daar gaat dus dat indertijd netjes aangelegde 
parket, daarna de bestaande dekvloer eruit hakken en alsnog 
honderden meters waterpijp in de vloer laten aanbrengen.  

De warmtepomp haalt zijn calorieën uit de lucht en werkt daarbij 
op elektriciteit. Om deze toename van elektriciteitsconsumptie 
op te vangen, komt het mooi uit als er zonnepanelen te 
plaatsen zijn. (ware het niet dat zonnepanelen in de winter 
slecht presteren, terwijl dat juist het seizoen is dat de 
warmtepomp aan de bak moet). Het gastoestel in de keuken 
gaat ook als oud vuil naar het milieupark. Oven en kookplaat 



worden vervangen door een elektrisch toestel met  
inductieplaten of iets dergelijks. De energierekening verhuist 
van gas en elektriciteit naar alleen (veel meer) elektriciteit. 
Goede kans dat dan de aansluiting te kort gaat schieten en dat 
het huis in de volgende duurdere vastrechtklasse gaat vallen. 
Gebeurt dit massaal dan zal Enexis de bestrating in de wijk ook 
open moeten gooien, immers op die belasting was het 
elektriciteitsnet niet aangelegd: gasleidingen er uit, nieuwe 
elektriciteitskabels er in…Over verspilling en milieu onvriendelijk 
afschrijven gesproken. 

Maar het resultaat mag er zijn: wij, burgers van Kloosterveen, 
kunnen nu iedereen trots in de ogen kijken: een CO2 vrije 
woonwijk! Dat had u gedacht: die elektriciteit wordt grotendeels 
opgewekt door….gascentrales. Verder is ook nog wel een 
dingetje dat nog geen 50 km van Assen vandaan men juist 
overgaat op het relatief schone aardgas: onze Duitse buren 
maken juist die transitie door en begrijpen dan ook echt niets 
van die Nederlanders, zij krijgen net als de Belgen nota bene 
subsidie om een HR gasketel aan te schaffen. Ik moet hier echt 
van zuchten, liepen we maar zo voor de troepen uit met het 
vaccineren tegen Covid19…. 

 

Het gemeente bestuur zou ik willen oproepen: 

Ook al ligt de wijk aan de andere kant van de A28: ook wij zijn 
Assenaren en gemeente, beste wethoudster, denk dan toch 
ook graag aan hun belang! 

In plaats van de keuze op voorhand te maken, zou eerst een 
goed overleg met de wijk Kloosterveen niet misstaan. 

In de presentatie van die bewuste online meeting werd het “no 
regret” (geen spijt) principe aangehaald. Dat geldt evenzo voor 
onze wijk: het bestaande gasnet is mogelijk goed bruikbaar 
voor een nog schonere brandstof als aardgas: waterstof. De 



wethouder lijkt nu al besloten te hebben dat dat een niet 
haalbare brandstofvorm is. Dat valt te bezien: nota bene juist in 
Noord Nederland maakt men zich sterk voor deze optie. Hoe 
zuur is het dat straks “voor de muziek uit” aangemoedigd door 
de gemeente, huishoudens in Kloosterveen tienduizenden 
euro’s gaan investeren, terwijl over 10 jaar of zo een overgang 
op een waterstof gevoede ketel een simpele 
energietransitieslag mogelijk maakt? Het voelt, kortom, ook echt 
zo aan dat de inwoners van Kloosterveen met dit voornemen 
gestraft worden vanwege hun toch al goed geïsoleerde huizen!   

Los daarvan zijn er ook andere oplossingen denkbaar zoals het 
overgaan op de genoemde waterstof, waar de kosten niet op 
voorhand bij de individuele bewoners liggen, maar de bal bij de 
gemeente ligt. Elders in Assen, zoals op het eerder genoemde 
kaartje van de gemeente voor delen van het centrum is 
ingetekend, is gekozen voor een warmtenet.  

Inmiddels ben ik hier en daar al in gesprek gegaan met mensen 
uit de wijk die vervolgens ook oproepen om dit tij te keren en op 
zijn minst eerst eens goed met de wijkbewoners te 
communiceren. Gemeente bestuur: het is nog niet te laat!  
Voorlopig kan ik deze brief nog schrijven met warme voeten en 
zonder leeggeroofde portemonnee: ga met uw bewoners eerst 
eens de discussie aan!  

 

 

 

 

 

  


